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  Raport Narativ Erasmus+ 2022/2023 
Aix- Marseille Université 

 Androne Ana Maria 
 

Mă numesc Androne Ana Maria, sunt studentă în anul 6 la Universitatea de 
Medicină și Farmacie “Victor Babeș“ Timișoara. În acest raport narativ mi-am 
propus să povestesc experiența Erasmus pe care am trăit-o în anul universitar 
2022/2023. Am beneficiat de o bursă de studiu pe parcursul anului 5 la Aix-
Marseille Université în Marsilia, al doilea oraș ca mărime din Franța, un 
important centru universitar. Procesul de aplicare a fost ușurat de buna 
comunicare cu universitățile partenere și cu această ocazie vreau să mulțumesc 
biroului de relații internaționale a UMFT reprezentat de doamna Agnes Balint și 
doamnei Sandrine Kilman, care au fost dispuse să ne ofere toate informațiile 
necesare bunei desfășurării a mobilității.  

În 25 august 2022 am ajuns la Marseille 
dornică și pregătită pentru tot ce avea să îmi ofere 
acest an universitar într-o țară străină departe de 
familie, prieteni și confortul de acasă. 
Acomodarea a fost una ușoară deoarece 
universitatea din Marseille oferă studenților 
Erasmus posibilitatea de cazare aproape de 
campusul universitar în căminul Lucien Cornil, 
unde am avut ocazia să cunosc și să leg prietenii 
cu alți studenți veniți din toate colțurile lumii. 
Camera oferită la prețul de 258 euro/lună chiar 
dacă este micuță (9 mp2) este utilată cu mobilier 

nou și baie la fiecare cameră. Bucătăria este comună pe 
etaj, echipată cu plită electrică și cuptor (nu întotdeauna 
curată). 

 
La începutul lunii septembrie am participat la 

săptămâna de integrare unde ne-au fost prezentate 
campusul universității cu biblioteca, sălile de curs, 
cantina și totodată au avut loc câteva cursuri 
informative despre activitățile sportive și culturale pe 
care le putem desfășura în cadrul AMU. În cadrul 
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săptămânii de integrare am putut participa și la cursul intensiv de limba franceză 
oferit de universitate. Am putut aplica și pentru un curs de franceză gratuit care 
s-a desfășurat pe tot parcursul anului universitar după o testare prealabilă pentru 
evaluare nivelului lingvistic.  

Prima întâlnirea la secretariatul universității am 
avut-o la mijlocul lunii septembrie, întâlnire unde am 
fixat stagiile și ordinea acestora, respectiv cele 2 vacanțe 
de 1 săptămână de care am beneficiat. Stagiile au 
începutul în octombrie, 
fiecare cu o durată de o 
lună. Evaluarea și 
semnarea fișelor de 
stagiu avea loc la finalul 
fiecărui stagiu. Am fost 

impresionată de modul în care se desfășurau 
activitățile în spital și organizarea de pe fiecare 
secție. Ținuta de pe secție consta într-un halat pe 
care îl luam zilnic de la automatele DAV (era 
necesar un card pentru studenți dar care se 
obținea ușor după programarea unui întâlniri cu un responsabil). La începutul 

fiecărui stagiu aveam planificat o întâlnire cu 
șeful secției/ medicul responsabil pentru 
studenții de pe secție unde ne era prezentată 
secția, departamentele, programul, atribuțiile 
pe care le aveam și modul de evaluare. Ziua 
începea la ora 8-9 cu întâlnirea din camera 
asistentelor unde acestea prezentau evoluția 
pacienților de peste noapte. Ulterior urma 
stafful, care reprezenta o întâlnire cu toți 
medicii de pe secție, internii (rezidenții), 
externii (studenții) condusă de șeful secției, 
unde era prezentat istoricul fiecărui pacient 
internat și analizată conduita care urma de 
către toată echipa medicală prezentă. Pe 
stagiile unde erau mai mulți externi prezenți 
eram încurajați să prezentăm pacienții pe care 
îi supravegheam împreună cu internii 
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responsabili și ni se explicau cazurile. Ulterior avea loc vizita, pe majoritatea 
secțiilor de 2 ori pe săptămână cu șeful secției și în restul zilelor cu internii/ 
medicii responsabili. Erau organizate cursuri și prezentări de cazuri săptămânale. 
Erau secții unde participam și la staffuri interdisciplinare. Pe secție eram implicați 
în activitate, realizam anamneza, examenul obiectiv, EKG, ajutam la realizarea 
diferitelor proceduri sau chiar eram lăsăți să le realizăm singuri sub 
supravegherea internilor, după care discutam cu medicii și introduceam în 
sistemul informatic Axigate toate informațiile adunate. Studenții Erasmus nu 

aveau coduri de acces, dar studenții și internii 
francezi nu ezitau să ne lase să folosim codurile 
lor pentru acces. La ora amiezii era pauza de 
masă. Aveam mai multe opțiuni la cantinele 
universitare din oraș, meniul fiind foarte 
accesibil (1 euro dacă se aplica pentru bursa 
socială, unde toți studenții internaționali erau 
acceptați sau 3,3 euro fără bursă). La fel și 
pentru cămin, am putut aplica pentru CAF 89 

euro/lună, un proces mai anevoios dar la care majoritatea am primit răspuns 
afirmativ.  

 
 
 
 
 
 
 
 
Activitățile extrașcolare la care am participat erau realizate de 2 organizații 

studențești: ESN Marseille și Association étudiante en Océanographie de 
Luminy. Ei se ocupau de integrarea studenților străini organizând vizite atât în 
Marseille cât și în orașele apropiate, seri de jocuri și diverse ateliere precum și 
drumeții în Parc National des Calanques. Am avut ocazia în vacanțe și 
weekenduri să explorez Coasta de Azur și să fiu impresionată de frumoasele 
peisaje și plage.  
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Sunt recunoscătoare pentru oportunitatea pe care am avut-o și recomand 

studenților care își doresc să ia parte la un schimb de experiență Erasmus, să nu 
ezite deoarece o astfel de experiență nu poate decât să te ajute să te dezvolți atât 
în domeniul academic și profesional cât și pe plan personal. Mă simt mult mai 
încrezătoare, motivată și nerăbdătoare să încep un nou capitol din viața mea: 
rezidențiatul cu amintirea unei experiențe de neuitat.  
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